	[image: C:\Users\comas\AppData\Local\Temp\Rar$DRa0.735\jpg\ITU official logo_blue_RGB.jpg]

	[image: WRC-2019 logo_479x162]



- 3 -
	
مكتب الاتصالات الراديوية (BR)


	الرسالة الإدارية المعممة
CACE/903
	14 يونيو 2019

	

	

	إلى إدارات الدول الأعضاء في الاتحاد وأعضاء قطاع الاتصالات الراديوية والمنتسبين إليه
المشاركين في أعمال لجنة الدراسات 7 للاتصالات الراديوية والهيئات الأكاديمية المنضمة إلى الاتحاد

	

	

	الموضوع:
	لجنة الدراسات 7 للاتصالات الراديوية (خدمات العلوم)
-	اقتراح اعتماد مشروع توصية جديدة لقطاع الاتصالات الراديوية عن طريق المراسلة


تحية طيبة وبعد،
قررت لجنة الدراسات 7 للاتصالات الراديوية في اجتماعها المنعقد في 5 يونيو 2019 أن تلتمس اعتماد مشروع توصية جديدة لقطاع الاتصالات الراديوية وفقاً للفقرة 3.2.2.6.A2 من القرار ITUR 17 (اعتماد عن طريق المراسلة من جانب لجنة الدراسات). ويرد في الملحق بهذه الرسالة عنوان وملخص مشروع التوصية.
وتمتد فترة النظر لمدة شهرين تنتهي في 14 أغسطس 2019. وإذا لم ترد أي اعتراضات من الدول الأعضاء خلال هذه الفترة، عندئذٍ يشرع في إجراء الموافقة بالتشاور المنصوص عليه في الفقرة 3.2.6.A2 من القرار ITU-R 1-7.
ويرجى من أي دولة عضو تعترض على اعتماد مشروع التوصية أن تخبر المدير ورئيس لجنة الدراسات بأسباب اعتراضها.
ويرجى من أي منظمة عضو في الاتحاد تعلم بوجود براءة اختراع لديها أو لدى غيرها تغطي كلياً أو جزئياً عناصر مشروع التوصية المذكورة في هذه الرسالة أن تبلغ الأمانة بهذه المعلومات بأسرع ما يمكن. ويمكن الاطلاع على السياسة المشتركة للبراءات "ITUT/ITUR/ISO/IEC" في الموقع الإلكتروني: http://www.itu.int/en/ITU-T/ipr/Pages/policy.aspx.
وتفضلوا بقبول فائق التقدير والاحترام.
ماريو مانيفيتش
المدير
الملحق: 	عنوان وملخص مشروع التوصية
الوثيقة:	الوثيقة 7/114(Rev.1)
وتتاح نسخة إلكترونية من هذه الوثيقة في:
https://www.itu.int/md/R15-SG07-C/en
التوزيع:
-	إدارات الدول الأعضاء في الاتحاد وأعضاء قطاع الاتصالات الراديوية المشاركون في أعمال لجنة الدراسات 7 للاتصالات الراديوية
-	المنتسبون إلى قطاع الاتصالات الراديوية المشاركون في أعمال لجنة الدراسات 7 للاتصالات الراديوية
-	الهيئات الأكاديمية المنضمة إلى الاتحاد
-	رؤساء لجان دراسات الاتصالات الراديوية واللجنة الخاصة المعنية بالمسائل التنظيمية والإجرائية ونوابهم
-	رئيس الاجتماع التحضيري للمؤتمر ونوابه
-	أعضاء لجنة لوائح الراديو
-	الأمين العام للاتحاد ومدير مكتب تقييس الاتصالات ومديرة مكتب تنمية الاتصالات


الملحـق

عنوان وملخص مشروع التوصية
مشروع التوصية الجديدة ITU-R SA.[IMT-EESS/SRS COORDINATION]	الوثيقة 7/114(Rev.1)
منهجيات حساب مناطق التنسيق حول المحطات الأرضية في خدمة استكشاف الأرض الساتلية وخدمة الأبحاث الفضائية لتجنب التداخل الضار الناجم عن أنظمة الاتصالات المتنقلة الدولية-2020 في نطاقي
التردد GHz 27-25,5 وGHz 38-37
تتضمن هذه التوصية منهجيات لحساب مناطق التنسيق حول المحطات الأرضية (ES) في خدمة استكشاف الأرض الساتلية (EESS) وخدمة الأبحاث الفضائية (SRS) لتجنب التداخل الضار الناجم عن أنظمة الاتصالات المتنقلة الدولية2020 التي يمكن نشرها في نطاقي التردد GHz 27-25,5 وGHz 38-37. ونظراً لأوجه الاختلاف في معايير الحماية وفي عمليات المحطات الأرضية في أنظمة الخدمتين EESS وSRS، تُقدم منهجيات مختلفة من أجل خدمة الأبحاث الفضائية والأنظمة المستقرة وغير المستقرة بالنسبة إلى الأرض في خدمة استكشاف الأرض الساتلية.
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		Radiocommunication Bureau (BR)







		Administrative Circular

CACE/XXX903

		Date14 June 2019



		



		



		To Administrations of Member States of the ITU, Radiocommunication Sector Members,
ITU-R Associates participating in the work of Radiocommunication Study Group X and ITU Academia



		



		



		Subject:

		Radiocommunication Study Group X 7 (title SGScience services)

–	Proposed adoption by correspondence of X 1 draft new ITUR Recommendation(s) and X draft revised ITU-R Recommendation(s)



		

		



		

		



		



		







At the meeting of Radiocommunication Study Group X7, held on XX – XX5 June Month 20169, the Study Group decided to seek adoption of X 1 draft revised new ITU-R Recommendation(s) in accordance with § A.2.6.2.2.3 of Resolution ITUR 1-7 (Adoption by a Study Group by correspondence). The titles and summary(ies) of the draft Recommendation(s) are is given in the Annex to this letter 1. 

The consideration period shall extend for two months ending on X 14 Month August 20169. If within this period no objections are received from Member States, the approval by consultation procedure of § A2.6.2.3 of Resolution ITUR 17 will be initiated. 

Any Member State who objects to the adoption of the draft Recommendation(s) is requested to inform the Director and the Chairman of the Study Group of the reasons for the objection.




Any ITU member organization aware of a patent held by itself or others which may fully or partly cover elements of the draft Recommendation(s) mentioned in this letter is requested to disclose such information to the Secretariat as soon as possible. The Common Patent Policy for 
ITU-T/ITU-R/ISO/IEC is available at http://www.itu.int/en/ITU-T/ipr/Pages/policy.aspx.

Mario Maniewicz

Director





Annex(es): 		Title(s) and summary(ies) of the draft Recommendation(s)

			Proposed suppression of X ITU-R Recommendations



Document(s): 	Document 7/114(Rev.1) 



These documents are available in electronic format at: https://www.itu.int/md/R15-SG07-C/en 







Distribution:

–	Administrations of Member States of the ITU and Radiocommunication Sector Members participating in the work of
Radiocommunication Study Group X7

–	ITU-R Associates participating in the work of Radiocommunication Study Group X7

–	ITU Academia

–	Chairman and Vice-Chairmen of Radiocommunication Study Groups

–	Chairman and Vice-Chairmen of the Conference Preparatory Meeting

–	Members of the Radio Regulations Board

–	Secretary-General of the ITU, Director of the Telecommunication Standardization Bureau, Director of the Telecommunication 	Development Bureau


Annex

Title(s) and summary(ies) of the draft Recommendation(s)





Draft new Recommendation ITU-R SA.[IMT-EESS/SRS COORDINATION]	Doc. 7/114(Rev.1)

Methodologies for calculating coordination zones around Earth explorationsatellite and space research earth stations to avoid
harmful interference from IMT-2020 systems in the frequency
bands 25.5-27 GHz and 37-38 GHz



This Recommendation contains methodologies for calculating coordination zones around Earth exploration-satellite service (EESS) and space research service (SRS) earth stations (ES) in order to avoid harmful interference from IMT-2020 systems that may be deployed in the frequency bands 25.5-27 GHz and 37-38 GHz. Due to the differences in the protection criteria and in the earth station operations of EESS and SRS systems, different methodologies are provided for SRS, geostationary EESS and non-geostationary EESS.



Annex 2

(Source: Document(s) X/XX and X/XX)

Recommendation(s) proposed for suppression
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